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ПЛАНИ ТА ПРОЄКТИ ВІДНОВЛЕННЯ УКРАЇНИ 

Võrklaev: Venemaa külmutatud varad tuleb võimalikult kiiresti Ukraina 

toetuseks suunata 

 

Вирклаєв: заморожені активи росії потрібно якомога швидше 

спрямувати на підтримку України 

Міністри фінансів ЄС обговорили у Брюсселі використання заморожених активів росії 

для відновлення України. За словами міністра фінансів Естонії М. Вирклаєва, або самі 

активи, або отримані від них доходи необхідно терміново спрямувати на підтримку 

України. Він додав, що в Естонії вже робляться кроки щодо використання заморожених 

російських активів і відповідний законопроєкт знаходиться в Рійгікогу. 

https://majandus.postimees.ee/7939479/vorklaev-venemaa-kulmutatud-varad-tuleb-voimalikul

t-kiiresti-ukraina-toetuseks-suunata 

 

Euroopa Liidu rahandusministrid arutasid teisipäeval Brüsselis Venemaa külmutatud 
varade kasutamist Ukraina ülesehitustöödeks. Rahandusminister Mart Võrklaeva sõnul on 
hädavajalik kas varad ise või nendelt teenitud tulu kiiremas korras Ukraina toetamisse suunata. 

Alates sõja algusest arutavad ELi rahandusministrid regulaarselt Venemaa sõja mõjusid 
Ukrainale ning seda, kuidas Ukrainat aidata ja Venemaa oma tegude eest maksma panna. «Sõda 
on pikalt kestnud ja peame kasutama igat võimalust täiendavaks toeks, et Ukraina suudaks oma 
riiki toimimas hoida,» sõnas rahandusminister. 

Võrklaev lisas, et Eesti toetab kõiki samme, mis aitaksid meid lähemale Venemaa 
külmutatud varade või nende haldamiselt tekkivate tulude kasutamisele Ukraina rahastamisel. 
«Peaksime selles võimalikult kiiresti kokku leppima,» sõnas ta. 

«Kahju, mida Venemaa oma sõjategevusega on juba tekitanud ja põhjustab, on tohutu. 
Peame panema Venemaa selle eest maksma,» ütles Võrklaev. Ta lisas, et Eestis oleme juba 
astumas samme Venemaa külmutatud varade kasutamiseks ja vastav eelnõu on riigikogus. 

Komisjon andis ministritele ka ülevaate Ukraina toetamisega seotud algatuste 
hetkeseisust, sealhulgas Ukraina rahastu läbirääkimistest ning makrofinantsabi rakendamisest. 
Detsembris tegi Komisjon ettepaneku, kuidas liikuda edasi Venemaa Keskpanga külmutatud 
varadelt teenitud tulude kasutuselevõtuga. Lisaks on kaalumisel ka külmutatud varade endi 
kasutusele võtmine. 
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